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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF  

Poř. číslo zápisu:  11 

Datum zasedání:  10. 06. 2015 

Přítomni:  Buryová, Cibuľová, Dziadková, Franěk, Chobotová, Klepková Vodová, 
Koštuříková, Kuric, Macura, Šeligová, Šimáková, Verner 

Omluveni:   

Hosté:   Stavárek, Pellešová, Chmielová, Šromková, Řihák, Hula 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 
2. Žádost o prodloužení akreditace studijního oboru Hotelnictví 
3. Rozdělení finančních prostředků SU OPF na rok 2015  
4. Volba předsedy AS SU OPF 
5. Rozhodnutí děkana o organizační změně (nové - viz bod 1) 
6. Různé 

 
 
1. Úvod, schválení programu 
 
Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory i hosty a vyjmenovala jednotlivé 
body programu. Konstatovala, že Akademický senát SU OPF je usnášeníschopný.  
Děkan fakulty prof. Stavárek požádal přítomné senátory o zařazení dalšího bodu programu,  
a to projednání Rozhodnutí děkana o organizační změně, které se týká zrušení rozvrhových 
aktivit a provozu v objektu na ul. Žižkova. Členové senátu souhlasili s tím, že tento bod 
programu bude v pořadí pátý před bodem Různé.  
 
Hlasování:  
Pro:  11  Proti: 0   Zdrželi se:  0   
Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Dr. Buryové.  
 
2. Žádost o prodloužení akreditace studijního oboru Hotelnictví 
 
Předsedkyně AS SU OPF předala slovo děkanovi fakulty. Prof. Stavárek na úvod vysvětlil 
změnu stanoviska k akreditaci stud. oboru Hotelnictví. Na jednání AS dne 15. 4. 2015 byli 
senátoři informováni, že akreditační materiál v porovnání s původní akreditací vzhledem 
k velkému množství změn neodpovídá režimu prodloužení platnosti doby akreditace, nýbrž je 
třeba zažádat o zcela novou akreditaci. Nyní vedení fakulty ve spolupráci s doc. Pellešovou, 
garantkou oboru, rozhodlo o podání žádosti o prodloužení doby platnosti akreditace. Dle 
děkana fakulty k tomuto rozhodnutí vedly následující důvody: 
Žádost o novou akreditaci podléhá přísnějším pravidlům AK ČR.  Podmínky pro akreditaci 
stud. oboru Hotelnictví na OPF, podobně jako studijního oboru Lázeňství na FPF, nejsou 
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příliš optimální, mj. z důvodu personálního zabezpečení. Nabízela se možnost spolupráce 
obou fakult a vytvoření společného stud. oboru, na kterou však vedení FPF nereflektovalo.  
Dalším důvodem je výsledek jednání na Vysoké škole hotelové v Praze, na jehož základě byl 
obor doplněn zejména o odborné předměty. Aby OPF obstála v konkurenci, požádá AK ČR 
o prodloužení stávající akreditace oboru Hotelnictví, které má větší šanci na schválení než 
žádost o novou akreditaci.  
Následně prof. Stavárek vyzval senátory k případným dotazům na přítomnou garantku oboru 
doc. Pellešovou.  
Dr. Chobotová uvedla, že dnešního dne se s doc. Pellešovou setkali zástupci Komise pro 
studijní a sociální záležitosti a v akreditačních materiálech neshledali zásadní nedostatky. 
Dr. Chobotová uvedla pouze výhradu k tomu, že předměty by mohly být více obecnější, než 
zaměřené specificky na Hotelnictví, jelikož jsme především ekonomickou fakultou. Doc. 
Pellešová vysvětlila, že předměty společného základu jsou společné a liší se předměty stud. 
programu (GAHOT) a stud. oboru (HOT).  
Dr. Koštuříková sdělila svou připomínku ke změně oproti předchozí akreditaci, a to 
u předmětu Daně a daňová politika A (původně)/Daně a daňová evidence podnikatele (nově). 
Po krátké diskuzi nad obsahovou stránkou a ekonomickým zaměřením předmětů ve stud. 
oboru Hotelnictví bylo dohodnuto, že v příslušných formulářích bude předmět upraven na 
„Daně v podnikání“. Upravené formuláře D a G budou zaslány k zapracování 
Ing. Labudkové.  
Dále Dr. Koštuříková zmínila drobnou formální nesrovnalost u předmětu Účetnictví, kdy 
oproti ostatním formulářům je ve formuláři G uvedeno Účetnictví v hotelnictví (již došlo 
k nápravě).  
Ing. Verner vznesl dotaz na personální zabezpečení oboru Hotelnictví. Doc. Pellešová 
informovala, že na KCVA bude vyučovat gastronomické předměty nový odborný asistent, 
a to jak v Karviné, tak v Opavě.  
 
Předsedkyně senátu děkanovi i senátorům poděkovala a konstatovala, že AS SU OPF daný 
materiál neschvaluje, nýbrž bere na vědomí.  Proto vyzvala přítomné k hlasování o tom, že 
Akademický senát SU OPF bere na vědomí žádost o prodloužení akreditace oboru 
Hotelnictví. 
 
Hlasování:  
Pro:  11  Proti: 0   Zdrželi se:  0  
Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Bc. Cibuľové. 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 
na vědomí Žádost o prodloužení akreditace oboru Hotelnictví, připravenou k předložení 
Vědecké radě SU OPF.  
 
3. Rozdělení finančních prostředků SU OPF na rok 2015 
 
Předsedkyně AS SU OPF opět předala slovo děkanovi fakulty. Prof. Stavárek konstatoval, že 
v letošním roce bylo projednávání rozpočtu poměrně zdlouhavé. Rozpočet SU na rok 2015 
byl schválen AS SU teprve v měsíci květnu. Výsledkem jednání o rozdělení finančních 
prostředků na jednotlivé součásti je, že oproti původnímu pracovnímu návrhu bývalého 
vedení SU získala OPF o cca 2,5 mil Kč více. Přesto meziroční pokles činí 8,15 %. 
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Během prázdnin budou probíhat jednání, jejichž cílem bude jasně definovat "Rektorát" 
a zároveň stanovit fixní podíl rektorátu na dotaci např. na 15 %. To znamená, že příspěvek na 
rektorát se bude odvíjet od celkové dotace a nebude se stávat, že rozpočet součástí klesá, 
zatímco rozpočet rektorátu roste i v časech, kdy SU dostává méně a méně finančních 
prostředků.  
Je zřejmé, že pro rok 2016 bude OPF čelit dalšímu propadu finančních prostředků. Rektorát 
musí zpracovat návrh řešení – kompenzační systém uvnitř SU. Ohroženým fakultám by měly 
být poskytnuty ze speciálního fondu finanční prostředky nad rámec rozpočtu, aby přečkaly 
nepříznivé období.  
Dále děkan konstatoval, že OPF připravila vyrovnaný rozpočet. Do tohoto rozpočtu nebude 
zapojen fond provozních prostředků, zůstane tak finanční rezerva pro rok 2016. 
Naopak zapojeny jsou prostředky institucionální podpory (za vědecké výsledky), které v roce 
2015 činí částku cca 10 mil. Kč. Z této částky se část použije na režii a část na mzdy 
publikujících akademických pracovníků. Děkan však míní, že prostředky IP v letošním roce 
dosáhly určitého vrcholu a do budoucna lze předpokládat jejich pokles. Proto i míra zapojení 
těchto prostředků do rozpočtu OPF bude nižší.   
Dalším znakem rozpočtu je snaha redukovat provozní náklady. Nejmarkantnějším opatřením 
je prodej nemovitosti - objektu na ul. Žižkova. Tímto opatřením mj. ušetříme na provozních 
nákladech částku 1,2 mil. Kč ročně.  
 
Jelikož jednotlivým položkám rozpočtu se podrobně věnovala Komise pro hospodářské 
záležitosti ve spolupráci s tajemnicí fakulty, vyzvala předsedkyně AS SU OPF Ing. Vernera, 
aby sdělil stanovisko komise k rozpočtu.  
Ing. Verner konstatoval, že se podařilo rozpočet sestavit a každý úsporný krok je vítán.  
Dále se Ing. Verner dotázal, jak se projeví v rozpočtu plánované přijetí nových pracovníků na 
některé katedry OPF.  
Děkan fakulty se podrobně vyjádřil k plánovaným personálním změnám na katedrách včetně 
důvodů, které k nim vedly: 
Na KINM budou přijati 2 noví zaměstnanci za 2 zaměstnance odcházející. 
Na KEVS vznikne nová pracovní pozice (poloviční úvazek), jedná se o odborníka na veřejné 
právo. 
Rovněž na KPEM nastoupí nový akademický pracovník s perspektivou habilitace, což bude 
znamenat odborné posílení studijního oboru PEM. 
Na KCVA bude přijat odborník na výuku gastronomických předmětů (za Mgr. Karáskovou) 
a dále na poloviční úvazek doc. Schellong (posílení stud. oboru Hotelnictví v souvislosti 
s prodloužením akreditace). 
Dále se Ing. Verner dotázal na náklady stěhování z objektu na ul. Žižkové do budovy na 
Univerzitním náměstí, a z jakých prostředků se náklady na stěhování budou hradit. Na dotaz 
odpověděla tajemnice fakulty. Informovala, že náklady na stěhování činí předběžně částku 
685 tis. Kč včetně stěhování kuchyně. Jelikož se podařilo domluvit, že studenti oboru HOT 
budou mít příslušné rozvrhové aktivity v Opavě, kuchyň se pouze přestěhuje a nebude se 
užívat.  Náklady na stěhování a náklady s ním spojené (odpojení od sítí atd.) budou hrazeny 
z výnosu z prodeje této nemovitosti. Rozpočet tedy nebude zatížen.  
Ing. Verner poděkoval za zodpovězení dotazů a konstatoval, že jelikož Komise pro 
hospodářské záležitosti neshledala v předloženém rozpočtu žádné rozpory a nedostatky, 
doporučuje předložený materiál Akademickému senátu SU OPF ke schválení. Tajemnice 
fakulty poděkovala členům komise za intenzivní spolupráci. 
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Dr. Franěk se dotázal, zda je předpoklad prodeje ještě pro letošní rok a zda je již znám 
potencionální zájemce o koupi objektu. Tajemnice uvedla, že nový vlastník by mohl být 
optimálně v měsíci listopadu. Děkan fakulty doplnil, že výnos z prodeje nebude zahrnut do 
rozpočtu, nýbrž se z něj budou hradit již zmíněné náklady na stěhování a dále náklady na 
provoz do doby prodeje. Zbývající část získaných prostředků bude zřejmě vkladem na nový 
„Fond solidarity“. 
Tajemnice fakulty se dále vyjádřila k postupu při prodeji objektu. Odborný znalecký posudek 
na cenu nemovitosti je již zpracován. Dále v úvahu připadá veřejná dražba nebo přímý prodej. 
Děkan fakulty se kloní k variantě veřejné dražby. 
 
Předsedkyně senátu děkanovi, tajemnici i senátorům poděkovala a vyzvala přítomné senátory 
k hlasování o rozdělení finančních prostředků SU OPF na rok 2015. 
 
Rovněž děkan senátorům poděkoval za spolupráci. 
 
Hlasování:  
Pro:  11  Proti: 0   Zdrželi se:  0  
Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Bc. Cibuľové. 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje rozdělení finančních prostředků SU OPF na rok 2015 v předloženém znění.  
 
4. Volba předsedy AS SU OPF 
 
Předsedkyně AS SU OPF připomenula, že všichni senátoři obdrželi před týdnem její dopis. 
Uvedla, že po důkladném zvážení jejího zdravotního stavu dospěla k rozhodnutí, že sice je 
schopna plnit povinnosti člena AS SU OPF (a z tohoto důvodu si nadále ponechává mandát 
člena AS SU OPF), avšak není schopna plnit povinnosti předsedy AS SU OPF a proto na tuto 
funkci k dnešnímu dni rezignuje. Zejména je pro ni v tuto chvíli ze zdravotních důvodů 
nemožné se účastnit veškerých porad vedení a kolegia děkana, což je pro předsedu AS SU 
OPF klíčové, a k čemuž se zavázala již před samotnou volbou. O této skutečnosti informovala 
i děkana fakulty prof. Stavárka. Naopak nic nebrání tomu, aby se doc. Klepková Vodová do 
konce roku zúčastňovala jednání AS SU OPF.  
Po svém prohlášení požádala odstupující předsedkyně AS místopředsedkyni AS 
Ing. Šimákovou, aby zaujala její místo a nadále vedla jednání.  
Ing. Šimáková doc. Klepkové Vodové poděkovala za množství práce, které v uplynulém 
období v senátu odvedla a množství času, které práci v senátu obětovala. Doc. Klepková 
Vodová rovněž poděkovala senátorům a zejména pak místopředsedkyni a tajemníkovi za 
plodnou spolupráci.  
 
Ing. Šimáková vyzvala přítomné k podání návrhů kandidátů na post předsedy AS SU OPF.  
Dr. Chobotová navrhla Dr. Koštuříkovou, která s kandidaturou vyslovila souhlas. Žádné jiné 
návrhy nebyly vzneseny. 
 
Následně Ing. Šimáková vyzvala přítomné k podání návrhů na členy volební komise pro 
volbu předsedy AS SU OPF. Byli navrženi senátoři Ing. Macura (navrhuje dr. Franěk), 
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dr. Chobotová (navrhuje dr. Buryová) a Ing. Šeligová (navrhuje Ing. Šimáková), kteří 
s návrhem vyslovili souhlas. Poté předsedkyně AS SU OPF vyzvala přítomné k hlasování.  
 
Hlasování o členech volební komise ve složení Ing. Lukáš Macura, dr. Monika Chobotová, 
Ing. Markéta Šeligová: 
Pro: 11  Proti: 0  Zdržel se: 0 
Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Bc. Cibuľové. 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
schvaluje volební komisi pro volbu předsedy AS SU OPF ve složení: Ing. Lukáš Macura, 
dr. Monika Chobotová, Ing. Markéta Šeligová. 
 
Následně vyhlásila místopředsedkyně senátu 15 min. přestávku, během níž volební komise 
připravila potřebné náležitosti. Volební komise se odebrala k jednání a zvolila svého 
předsedu, kterým se stal Ing. Macura. 
 
Po přestávce místopředsedkyně senátu udělila slovo kandidátce na předsedkyni senátu.   
Dr. Koštuříková zmínila, že na své Alma mater působí již od roku 2001, a je známa 
studentům i kolegům. Za dobu, kterou působí v AS SU OPF považovala vždy tuto práci za 
velmi důležitou a velmi jí na ní záleželo. Dr. Koštuříková se zavázala, že v případě jejího 
úspěchu ve volbách se bude stejně snažit i nadále odvádět dobrou práci.  
Ing. Šimáková vyzvala přítomné k diskusi, ve které mohou klást kandidátce dotazy.  
Na dotaz Ing. Vernera, zda se bude účastnit porad vedení, kolegií děkana, dr. Koštuříková 
uvedla, že s určitostí se těchto grémií zúčastňovat bude a považuje tuto účast za velmi 
důležitou, jelikož je nezbytné senátory včas informovat o důležitých a podstatných 
rozhodnutích vedení fakulty.  
Bc. Dziadková se kandidátky dotázala, jaký má postoj k počtu studentů ve Studentské komoře 
AS SU OPF. Dr. Koštuříková připomněla, že v současné době sl. Chmielová již nemá statut 
studenta a přestala být tudíž členkou senátu. Jelikož však hodlá ve studiu na SU OPF 
pokračovat, vnitřní předpisy umožňují, aby v mezidobí byla náhradníkem. Jinak by 
kandidátka na funkci předsedkyně senátu na počtu studentů ve Studentské komoře nic 
neměnila.  
 
Poté Ing. Šimáková ukončila diskusi a vyzvala předsedu volební komise k zajištění průběhu 
tajné volby. 
 
Ing. Macura provedl kontrolu a uzamčení urny a informoval senátory o postupu hlasování: 
pokud bude jméno kandidátky na volebním lístku označeno kroužkem, znamená hlas „pro“, 
pokud nebude lístek nijak upraven, znamená to „zdržel/ se hlasování“. Lístek označený jiným 
způsobem je neplatný. 
 
Ing. Macura vyzval jednotlivé členy k hlasování. Po provedené volbě se následně volební 
komise odebrala ke zpracování výsledků voleb a informovala přítomné o výsledku provedené 
volby: 
 
Hlasování o předsedovi AS SU OPF. 
Pro:   11  Proti: 0  Zdržel se: 0 
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Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Bc. Cibuľové. 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 
zvolil za předsedu AS SU OPF Ing. Ivanu Koštuříkovou, Ph.D. 
 
Ing. Šimáková pogratulovala nově zvolené předsedkyni senátu ke zvolení a popřála jí hodně 
úspěchů v této nelehké práci. Požádala ji, aby zaujala místo předsedy senátu a vedla další 
jednání a sama se přesunula na místo vyhrazené pro senátory. 
 
Rovněž odstupující předsedkyně doc. Klepková Vodová pogratulovala nové předsedkyni 
a popřála jí hodně štěstí. U té příležitosti projevila svůj zájem být členkou Komise pro 
hospodářské záležitosti namísto dr. Koštuříkové. Všichni přítomní s tímto řešením souhlasili. 
 
Předsedkyně senátu poděkovala přítomným senátorům za projevenou důvěru. 
 
5. Rozhodnutí děkana o organizační změně.  
 
Tento bod jednání projednal se senátory opět děkan fakulty prof. Stavárek. Na úvod rovněž on 
poblahopřál dr. Koštuříkové k nové funkci.  
Jak již bylo uvedeno v začátku jednání, výše uvedené rozhodnutí děkana se týká zrušení 
rozvrhových aktivit a provozu v objektu na ul. Žižkova. 
Děkan informoval, že v souvislosti s tímto opatřením dojde k propuštění 4 zaměstnanců 
(2 vrátní, 2 uklízečky).  
Dne 11. 6. 2015 projednají děkan a tajemnice fakulty s členy KPEM harmonogram stěhování 
na hlavní budovu „B“.  
Ing. Verner se dotázal, zda při omezení počtu učeben budou zvládnuty všechny rozvrhové 
akce. Děkan potvrdil, že tuto skutečnost prověřila Ing. Valentíny a budova na Univerzitním 
náměstí a Na Vyhlídce by měly být dostatečnými prostory. 
 
Předsedkyně senátu děkanovi poděkovala za informace a vyzvala přítomné k hlasování o tom, 
že Akademický senát SU OPF bere na vědomí Rozhodnutí děkana o organizační změně. 
 
Hlasování:  
Pro:  11  Proti: 0   Zdrželi se:  0  
Hlasování proběhlo v nepřítomnosti Bc. Cibuľové. 
 
Usnesení:  
Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné bere 
na vědomí Rozhodnutí děkana o organizační změně. 
 
6. Různé 
Do bodu různé na úvod přispěly dr. Chobotová a dr. Koštuříková s informací, že po 
projednání a ve spolupráci s proděkanem pro studium doc. Suchánkem vznikne aktualizovaná 
verze šablony pro zadávání VKP. 
 
Dále se o slovo přihlásil Ing. Hula. Položil senátorům otázky: 
a) zda se domnívají, že platy zaměstnanců veřejných vysokých škol mají být veřejné, 
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b) zda by oni sami zveřejnili výši svého platu. 
Všichni senátoři se postupně k položeným otázkám vyjádřili. V zásadě se shodli na tom, že 
nepovažují výši svých mezd za veřejnou záležitost a sami by tento údaj nezveřejňovali. Mimo 
jiné se někteří ze senátorů domnívají, že každý je ohodnocen podle výkonu a stejná pracovní 
pozice může znamenat odlišné finanční ohodnocení. Navíc takové opatření s sebou nese 
riziko neadekvátních reakcí a nedobrých vztahů na pracovišti.   
 
Dále v bodě Různé senátory informoval Ing. Řihák o tom, že dne 11. 6. 2015 se Školský 
výbor Poslanecké sněmovny ČR bude zabývat novelou Zákona o VŠ a je nanejvýš 
pravděpodobné, že projednávání textu novely zákona bude odročeno. Ve stejný den se dle 
informací ing. Řiháka uskuteční Akademické fórum JČMF, na kterém vystoupí rektor SU 
doc. Tuleja se svým příspěvkem. 
 
 
Příští řádné zasedání AS SU OPF se uskuteční 24. 6. 2015 v 13:00 hod. v místnosti A 308.  
 
 
 
Za správnost:  
doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D. (bod 1-3, část bodu 4) 
Ing. Jana Šimáková (zbývající část bodu 4) 
Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. (bod 5, 6) 
 
Zapsala:  
Mgr. Dagmar Sohrová 
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Usnesení ze zasedání AS SU OPF ze dne 10. 06. 2015 
 

1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné bere na vědomí Žádost o prodloužení akreditace oboru Hotelnictví, 
připravenou k předložení Vědecké radě SU OPF. 

2. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje rozdělení finančních prostředků SU OPF na rok 2015 
v předloženém znění. 

3. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné schvaluje volební komisi pro volbu předsedy AS SU OPF ve složení: 
Ing. Lukáš Macura, dr. Monika Chobotová, Ing. Markéta Šeligová. 

4. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné zvolil za předsedu AS SU OPF Ing. Ivanu Koštuříkovou, Ph.D. 

5. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty 
v Karviné bere na vědomí Rozhodnutí děkana o organizační změně. 
 
 

 
 
doc. Ing. Pavla Klepková Vodová, Ph.D., Ing. Ivana Koštuříková, Ph.D. 
předsedkyně AS SU OPF 
 


